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P r o t o k ó ł  Nr II/2024 

                                             z Sesji Rady Miasta Radzyń Podlaski 

                                                        z dnia 27 maja 2024 r. 

                                  

                                   

 

Ad. 1 

Otwarcie sesji. 

 Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta. 

  Obrady rozpoczęto o godz. 16oo. 

 

Rada Miasta Radzyń Podlaski podjęła uchwały: 

1) Nr II/3/2024 -  w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Radzyń Podlaski, 

2) Nr II/4/2024 – w sprawie ustalania diet i zasad zwrotu kosztów  podróży służbowych 

przysługujących Radnym Rady Miasta Radzyń Podlaski, 

3) Nr II/5/2024 – w sprawie powołania, ustalenia liczebności i składu stałych komisji Rady 

Miasta Radzyń Podlaski, 

4) Nr II/6/2024 – w sprawie zmiany Statutu Miasta Radzyń Podlaski,  

5) Nr II/7/2024 – w sprawie uchylenia uchwały nr IX/50/2019 Rady Miasta Radzyń Podlaski 

w sprawie przyjęcia przez Miasto Radzyń Podlaski Samorządowej Karty Praw Rodzin, 

6) Nr II/8/2024 – w sprawie przyjęcia od Gminy Międzyrzec Podlaski realizacji zadania w 

zakresie udzielania mieszkańcom Gminy Międzyrzec Podlaski schronienia w Schronisku 

dla osób bezdomnych, 

7) Nr II/9/2024 – w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Mieście Radzyń Podlaski 

na lata 2024 -2030, 

8) Nr II/10/2024 – w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w publicznych przedszkolach prowadzonych przez Miasto Radzyń 

Podlaski, 

9) Nr II/11/2024 –  w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024, 

10) Nr II/12/2024 – w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  

 

 

 II Sesję Rady Miasta Radzyń Podlaski IX kadencji otworzył Przewodniczący Rady 

– Mariusz Szczygieł  

 

Ad. 2 

Sprawy organizacyjne. 

 

    - stwierdzenie quorum 

 

Przewodniczący Rady –  Mariusz Szczygieł 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych w obradach sesji uczestniczy 

15 radnych, co stanowi quorum do podejmowania uchwał. 

 

 Lista obecności radnych – w załączeniu. 

 

- ustalenie porządku obrad 
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Pan/ Pani 

      Radny/a  Rady Miasta 
 

Uprzejmie zapraszam do wzięcia udziału w II Sesji Rady Miasta, którą zgodnie  

z art. 20 ust 3 ustawy z dnia  8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym  

(Dz. U. z 2024 r. poz. 609) w zw. z § 26 ust. 2 Statutu Miasta Radzyń Podlaski zwołuję w dniu  

27 maja (poniedziałek) 2024 r. o godz. 16:00 w sali konferencyjnej Urzędu Miasta  

z następującym porządkiem obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Sprawy organizacyjne: 

a) stwierdzenie quorum; 

b) ustalenie porządku obrad; 

3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta. 

5. Podjęcie uchwał: 

a) Druk Nr 3/II/2024 -w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Radzyń 

Podlaski. 

b) Druk Nr 4/II/2024 -w sprawie ustalenia wysokości diet i zasad zwrotu kosztów 

podróży służbowych przysługujących Radnym Rady Miasta Radzyń Podlaski. 

c) Druk Nr 5/II/2024 - w sprawie powołania, ustalenia liczebności i składu stałych 

komisji Rady Miasta Radzyń Podlaski. 

d) Druk Nr 6/II/2024 - w sprawie zmiany Statutu Miasta Radzyń Podlaski. 

e) Druk Nr 7/II/2024 - w sprawie uchylenia uchwały nr IX/50/2019 Rady Miasta 

Radzyń Podlaski w sprawie przyjęcia przez Miasto Radzyń Podlaski Samorządowej 

Karty Praw Rodzin. 

f) Druk Nr 8/II/2024 - w sprawie przyjęcia od Gminy Międzyrzec Podlaski realizacji 

zadania w zakresie udzielenia mieszkańcom Gminy Międzyrzec Podlaski schronienia  

w Schronisku dla osób bezdomnych. 

g) Druk Nr 9/II/2024 - w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Mieście 

Radzyń Podlaski na lata 2024-2030. 

h) Druk Nr 10/II/2024 - w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie  

z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach prowadzonych przez 

Miasto Radzyń Podlaski. 

i) Druk Nr 11/II/2024 - w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

j) Druk Nr 12/II/2024 - w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok. 

6. Wolne wnioski i informacje. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

Przewodniczący Rady zapytał: „Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem proponowanego 

porządku obrad?” 

 

Wynik głosowania : za -  15 

    Przeciw                         -  0 

    Wstrzymujący się         -   0 

 

Rada Miasta jednogłośnie przyjęła zmianę do porządku obrad.  

 

Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu. 
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Ad. 3 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza i wykonywania uchwał Rady Miasta. 

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

 „Szanowni Państwo, mógłbym bardzo krótko i powiedzieć tylko, że uchwały podjęte na 

poprzednich sesjach są albo wykonane, albo w trakcie wykonywania. Mógłbym też bardzo 

długo, przygotowałem sobie 10 punktów, w których chciałbym skrócić to, co wydarzyło się 

pomiędzy Sesją w dniu 6 maja a dniem dzisiejszym i tak po kolei. Jedną z pierwszych decyzji 

i spraw, którą musiałem się zajmować, był temat Oranżerii i nieuzyskanego na remont tej 

rewitalizację czy też modernizację tego budynku dotacji. Stało się tak, że proces uzyskiwania 

tej dotacji, który przebiega dotychczas niepomyślnie do naszego miasta, został wstrzymany z 

powodów, które z początku nie były nam znane, później okazało się, że powodem 

nieprzyznania nam dotacji jest wciąż funkcjonująca uchwała Samorządowa Karta Praw 

Rodzin i komunikacja z naszego Urzędu Miasta, która wyszła zaraz po ogłoszeniu tej decyzji, 

kierowała winę za ten stan w kierunku środowisk LGBT. Takie też komunikaty pojawiły się 

na stronach naszego Urzędu Miasta i jedną z pierwszych decyzji z mojej strony była próba 

uporządkowania tej sytuacji. Postanowiłem, aby te komunikaty z naszych przestrzeni 

medialnych zniknęły, a z drugiej strony aby zaradzić potencjalnym problemom prawnym, 

ponieważ przedstawiciele organizacji reprezentujących te środowiska zgłosiły się do nas  

z protestem, że nie życzą sobie takich treści, nie życzą sobie być obwinianymi, ponieważ to 

nie jest ich wina. I groziły nam z tego tytułu problemy natury prawnej. Ja postanowiłem 

usunąć te treści. Mało tego, postanowiłem skontaktować się z przedstawicielami tychże 

środowisk i zaproponować ścieżkę, która z jednej strony pozwoli nam nawiązać poprawne 

relacje, z drugiej strony utorować drogę do tego, aby uzyskiwać finansowania europejskie, 

uchylając tę uchwałę. Dziś będzie jeszcze o tym mowa. Jednocześnie chciałbym przekazać 

Państwu, że trafiła do Urzędu Marszałkowskiego dokumentacja będąca protestem, co do tego, 

że dotacja ta nie została nam przyznana i w dniu 21 maja na moje ręce trafiła informacja o 

wyniku rozpatrzenia tego protestu. Niestety dla nas Marszałek Województwa Lubelskiego nie 

uwzględnił naszego protestu, odwołując się do tego, że wciąż funkcjonuje ta uchwała, która 

jest w opinii marszałka województwa uchwałą dyskryminującą. Druga decyzja, z którą 

musiałem również szybko się zmierzyć, była decyzją dotyczącą przetargu. W dniu 10 maja 

rozstrzygałby się przetarg na sprzedaż działek miejskich w przestrzeni pomiędzy osiedlem 

Zabielska a Spółdzielczą Mleczarnią Spomlek i jako, że nie byłem w procesie decydowania o 

tym czy chcemy te działki sprzedać postanowiłem wstrzymać ten przetarg i dopiero po 

konsultacji z mieszkańcami i ze wszystkimi podmiotami zainteresowanymi zmianą w tym 

zakresie będziemy wspólnie z Radnymi podejmować decyzję czy działki te trafią ponownie 

do przetargu. Trzecia istotna kwestia to jest kwestia strategii zintegrowanych inwestycji 

terytorialnych. Strategia ta przez Radę Miasta Radzyń-Podlaski, przez Powiat Radzyński i 

przez Radę Gminy Radzyń-Podlaski była już przegłosowana w poprzedniej kadencji. 

Natomiast dopiero 23 maja strategia ta została przegłosowana przez Radę Gminy Borki, czyli 

czwartego z partnerów w Miejskim Obszarze Funkcjonalnym, a jest to podmiot Miejski 

Obszar Funkcjonalny, dla którego w nowym rozdaniu europejskim jest szereg dedykowanych 

środków i bardzo ważnym było, aby te strategie zintegrowanych inwestycji terytorialnych jak 

najszybciej przyjąć. Udało nam się to już zrobić. W piątek obradowała Rada Miejskiego 

Obszaru Funkcjonalnego. Uchwaliliśmy, że strategia jest już przyjęta przez wszystkich 

partnerów. Strategia trafiła dziś do Urzędu Marszałkowskiego i po zaakceptowaniu tej 

strategii będziemy mogli składać pierwsze wnioski o fundusze europejskie właśnie w ramach 

zintegrowanych inwestycji terytorialnych. Mamy tutaj cztery pomysły na projekty, cztery 
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fiszki, cztery obszary. Myślę, że o tym przyjdzie nam rozmawiać w najbliższej przyszłości. 

Czwarty temat to temat jarmarku Kozi Rynek i temat Radzińskiego Ośrodka Kultury, gdzie z 

dniem 6 maja zabrakło nam dyrektora, który ustąpił, złożył wypowiedzenie. Tak naprawdę 

pierwszą moją decyzją było powołanie już 6 maja pełniącego obowiązki dyrektora. Funkcję tę 

pełni Pan Tomasz Młynarczyk. Większość wysiłków, które podejmowaliśmy właśnie w 

Radzyńskim Ośrodku Kultury, zmierzały ku temu, aby zorganizować imprezę, co do której 

nie otrzymaliśmy od ustępującego pana dyrektora żadnych wytycznych, żadnych programów, 

harmonogramów, żadnego spisu czynności, które zostały już podjęte. Musieliśmy to wszystko 

odszukać, uporządkować i tak chciałbym przedstawić Państwu, że impreza ta odbędzie się 

zgodnie z planem 15 czerwca. Z tym, że dokonaliśmy tam pewnych zmian. Po pierwsze 

impreza z ulicy Ostrowieckiej z centrum miasta trafi do parku przy Pałacu Potockich. 

Uznaliśmy, że powinna być to impreza, która będzie imprezą jak najbardziej dla 

mieszkańców. Imprezę o charakterze rodzinnym, o charakterze piknikowym, o charakterze 

sąsiedzkim, gdzie możemy się spotkać i po prostu dobrze bawić. Drugą istotną zmianą jest to, 

że postanowiliśmy zaoszczędzić w tym trudnym czasie, czasie zmiany blisko 200 tysięcy 

złotych, a tyle kosztowałoby nas, no właśnie, wynajęcie dużej sceny, całej otoczki 

nagłośnieniowej, zatrudnienie dwóch zespołów tych gwiazd, które miały występować na finał 

tego wydarzenia, no i wszystkich kosztów pochodnych, czyli hoteli, wyżywienia, tantiem. 

Postanowiliśmy w tym zakresie tę imprezę w tym roku ograniczyć. Być może wrócimy do 

pomysłu występu większych gwiazd w latach następnych. Natomiast teraz też 

postanowiliśmy, że na finał po występach Kalinowskiego i Andrzeja Rosiewicza zagra nam 

nasz radzyński, bardzo lubiany zespół Luz Band po to, abyśmy mogli wspólnie spędzić ten 

rodzinny piknikowy czas, razem pośpiewać, potańczyć. Wydaje nam się, że przestrzeń parku 

przy Pałacu Potockich jest przestrzenią jak najbardziej adekwatną do tego, aby społeczność 

całego naszego miasta mogła cieszyć się dobrym czasem rekreacji. Od godziny 10 do godziny 

15 ponad 100 stoisk będzie czekało na Państwa, na mieszkańców miasta Radzyń-Podlaski. 

Poza tym będzie tam czekać również strefa zabaw, Serenadowa strefa zabaw, ufundowana 

przez naszego partnera, przez Radzyńską Mleczarnię, Spółdzielczą Mleczarnię Spomlek, a od 

godziny 15 do godziny 22 to będzie czas, kiedy zaczną występować zespoły. Będzie ich o ile 

mnie pamięć nie myli więcej niż pierwotnie planowano, co istotne i o co wielokrotnie prosili 

mieszkańcy już w latach minionych to przy imprezie będzie funkcjonować strefa 

gastronomiczna. Również organizowana we współpracy z jednym z naszych radzyńskich 

lokali gastronomicznych i partnerów. Krótko mówiąc, chcemy, aby ta impreza była szansą na 

spotkanie się zarówno mieszkańców, lokalnych twórców, rękodzielników, ale też szansą na 

prezentację lokalnych przedsiębiorców. Stąd pomysł, aby imprezę zbliżyć ku ludziom, ku 

mieszkańcom Radzynia. Piąty punkt to Pałac Potockich. Miałem wielką przyjemność 

obejrzeć Pałac Potockich w towarzystwie pracowników naszego Urzędu Miasta, ale też w 

towarzystwie Pana Arkadiusza Bojczuka, kierownika Delegatury Wojewódzkiego 

Konserwatora Zabytków w Białej Podlaskiej. Bardzo się cieszę z tych nawiązywanych w ten 

sposób relacji. Będę o tych relacjach jeszcze więcej mówił. Wydaje mi się, że to jest 

fundament do tego, abyśmy mogli zrobić dobre rzeczy zarówno w Pałacu Potockim, jak i w 

całym mieście dla mieszkańców naszego miasta. W konsekwencji tego spotkania, ale też w 

konsekwencji wielkiego wysiłku władz minionej kadencji, wielkiego wysiłku ku 

rewaloryzacji naszej perły, nasze miasto, gmina miejska Radzyń Podlaski została wyróżniona 

nagrodą Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków za kompleksową rewaloryzację Pałacu 

Potockich wraz z dziedzińcem w Radzyniu Podlaskim. Laur konserwatorski to nagroda 

przyznawana od wielu lat za najlepsze realizacje związane z rewaloryzacją zabytków, 

przyznawane za pracę o najlepszej, najwyższej jakości. Myślę, że możemy być dumni z tego, 

w jaki sposób te prace zostały zrealizowane, w jaki sposób są postrzegane dzisiaj a wielkim 

zobowiązaniem mnie jako nowego Burmistrza i nowej Rady Miasta będzie sprawić, aby pałac 
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był nie tylko zrewaloryzowany, ale także zrewitalizowany, aby ten pałac tętnił życiem. Myślę, 

że tego właśnie oczekują od nas mieszkańcy i z tego też powodu dziś będzie powoływana 

specjalnie właśnie w tym celu komisja, ale o tym będziemy mówić jeszcze później. 7 punkt 

bo przeszedłem z punktu Pałac Potockich, gdzie dużo rozmów, dużo twórczej pracy również 

przed nami. Do Laura Konserwatorskiego jako punktu szóstego. Punkt siódmy to spotkania. 

Do spotkań jeszcze wrócę, ale z tych najistotniejszych to spotkania z Wojewodą Lubelskim 

Andrzejem Majem oraz z marszałkiem , Wicewojewodą i Wicemarszałkiem Województwa 

Lubelskiego Panem Jarosławem Kwaskiem. Oba te spotkania odbywały się w Lublinie i to 

jest właśnie ta moja wielka chęć nawiązywania pozytywnych relacji ze wszystkimi istotnymi 

partnerami, którzy w przyszłości, jak mniemam i w co głęboko wierzę, będą pomagać nam we 

wszystkim, aby nasze miasto rozwijało się. Myślę tutaj o dużym projekcie, jakim jest Pałac 

Potockich, ale też o wszystkich projektach kulturalnych, o projektach, w których będziemy 

wychodzić naprzeciw oczekiwaniom i potrzebom seniorów. Tak, te partnerstwa są kluczowe. 

No i teraz przechodzę płynnie do kolejnych partnerstw. Punkt nr 8 na mojej liście to jest 

powołanie nowych członków Rady Nadzorczej Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych. Stało 

się tak, że z końcem kwietnia z Rady Nadzorczej Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych 

wystąpiło dwóch z trzech jej członków. I tak Rada ta została w jednoosobowym gronie 

wyłącznie Pana Jana Ryszko, który jest pracownikiem PUK-u. Mam nadzieję, że nie 

przekręciłem tutaj nazwiska. Jeśli tak, to bardzo przepraszam. No ale właśnie, przekręciłem 

nazwisko, ponieważ nie znam Pana Jana i stąd moja decyzja, aby na te dwa ostatnie miesiące, 

w których Rada Nadzorcza powinna funkcjonować w jak najszerszym składzie, a są to bardzo 

istotne miesiące, miesiące sprawozdawcze. Na 25 czerwca wyznaczono termin zebrania 

sprawozdawczego, walnego zebrania sprawozdawczego i decyzją sprzed kilku dni powołałem 

Pana Witolda Kowalczyka, Pana Piotra Kułaka i Panią Magdalenę Pomorską do Rady 

Nadzorczej Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych, aby pomogli mi przeanalizować 

dokumenty sprawozdawcze, przeanalizować raporty i ocenić stan, w jakim dziś jest 

Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych. Jestem przekonany, że wszystkie te osoby, poza tym, 

że mają niezbędne kwalifikacje, mają również mnóstwo doświadczenia, wszelkiej niezbędnej 

wiedzy, zarówno z terenu miasta, jak i terenu całego powiatu, aby pomóc mi ocenić stan 

spółki. Oczywiście w przypadku pozostałych spółek Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej, 

jak i Przedsiębiorstwa Komunikacji Samochodowej, takie zebrania sprawozdawcze również 

się odbędą, ale tam nie ma kłopotów z liczebnością Rad Nadzorczych, więc tutaj w tych 

pozostałych spółkach póki co zmian nie przewidujemy. Punkt numer 9. To ogromna chęć 

podziękowania pracownikom Urzędu Miasta, którzy przez te trzy tygodnie poniekąd 

prowadzą mnie za rękę, wyczekują na korytarzu, kiedy wreszcie będzie można bieżące 

sprawy ze mną załatwić. A nie jest to łatwe, ponieważ właściwie od samego rana do późnych 

godzin popołudniowych nie brakuje osób, które chcą przyjść do Urzędu Miasta, spotkać się z 

Panem Burmistrzem, uzyskać wiedzę albo pomoc w przeróżnych zakresach i pracownicy 

Urzędu Miasta naprawdę wychodzą mi naprzeciw w tych wszystkich trudnych sytuacjach. 

Jestem Państwu za to bardzo wdzięczny i dołączam się do życzeń Przewodniczącego Rady 

Miasta Mariusza Szczygła. W dniu Samorządowca chciałbym Państwu, pracownikom Urzędu 

Miasta, pracownikom wszystkich jednostek Samorządu Terytorialnego w obrębie naszego 

powiatu i Radnym wszystkich jednostek samorządu życzyć pomyślności, odwagi, wielu 

dobrych pomysłów. Wszystkiego dobrego. Punkt numer 10. Spotkania z mieszkańcami 

interesantami. Tych spotkań w ciągu ostatnich tygodni i w Urzędzie Miasta i na ulicach 

naszego miasta, bo ja bardzo lubię po mieście chodzić, również w czasie pracy, a to mój 

przywilej, że nie muszę siedzieć cały czas za biurkiem, a mogę wyjść na miasto, zobaczyć jak 

ono funkcjonuje. Tych spotkań było bardzo dużo, tych rozmów, postulatów, wniosków, 

potrzeb, którym chcielibyśmy jak mniemam wszyscy wychodzić naprzeciw jest bardzo dużo. 

Nie wszystkimi możemy się zaopiekować już teraz, ale bardzo Państwa proszę, abyście nie 
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poprzestawali w swych wnioskach, prośbach, postulatach, bo to miasto jest naszym 

wspólnym miastem i my chcąc realizować swoją misję, swoją rolę jak najlepiej musimy być 

w bliskim kontakcie z Państwem. Nie będę wymieniał tych wszystkich spraw. Z niektórych z 

tych spraw staram się robić materiały komunikacyjne na swoich profilach komunikacyjnych. 

Będziemy wkrótce pracować nad komunikacją dotyczącą tego, co dzieje się w naszym 

mieście, w naszym urzędzie miasta, ale to wszystko jest proces. Dziś minęły zaledwie trzy 

tygodnie od momentu, kiedy wszyscy byliśmy zaprzysięgani, więc bardzo proszę  

o cierpliwość. No i myślę, że już z tego mojego sprawozdania wystarczy. Bardzo dziękuję  

i oddaję głos Panu Przewodniczącemu.”  

 

 

Ad. 4  

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta.  

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 

„Kolejnym punktem naszego porządku obrad jest informacja Przewodniczącego Rady Miasta. 

Ja nie mam tylu, takiej listy jak Pan Burmistrz, mam inne zadania, ale przez te ostatnie trzy 

tygodnie wspólnie z Panem Burmistrzem uczestniczyłem w spotkaniu z Wicemarszałkiem 

Województwa Lubelskiego Jarosławem Kwaskiem. Reprezentowałem też naszą Radę na 

Powiatowych dniach Strażaka. Z takich organizacyjnych kwestii to ja przypominam, że do  

5 czerwca mamy złożyć oświadczenia majątkowe. Tym, którzy nie złożyli, łącznie ze mną 

zachęcam do odwiedzenia Pani Moniki. No i w zasadzie to tyle mojego sprawozdania.” 

 

 

Ad 5. Podjęcie uchwał: 

 

a) Druk Nr 3/II/2024 – w sprawie  ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta 

Radzyń Podlaski. 

 

 

Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł 

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Radzyń Podlaski – Druk  Nr 3/II/2024?” 

 

 

    Wynik głosowania : za  - 15 

    Przeciw                        -   0 

    Wstrzymujący się         -  0 

 

 

 

Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr II/3/2024 przy 15 głosach „za”. 

 

Uchwała Nr II/3/2024 w załączeniu do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu.  

 

b) Druk Nr 4/II/2024 - w sprawie ustalenia wysokości diet i zasad zwrotu kosztów 

podróży służbowych przysługujących Radnym Rady Miasta Radzyń Podlaski. 
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Przewodniczący Rady Miasta – Mariusz Szczygieł 

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem w sprawie ustalenia 

wysokości diet i zasad zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących Radnym Rady 

Miasta Radzyń Podlaski – Druk Nr 4/II/2024?” 

 

 

 

    Wynik głosowania : za  - 15 

    Przeciw                        -  0 

    Wstrzymujący się         -  0 

 

 

 

Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr II/4/2024 przy 15 głosach „za”. 

 

Uchwała Nr II/4/2024 w załączeniu do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu.  

 

c) Druk Nr 5/II/2024 - w sprawie powołania, ustalenia liczebności i składu stałych 

komisji Rady Miasta Radzyń Podlaski. 

Przewodniczący Rady Miasta – Mariusz Szczygieł 

„Tutaj chciałbym od razu wnieść autopoprawkę do tej uchwały. W paragrafie pierwszym  

w punkcie drugim W składzie Komisji Zdrowia i Kultury Fizycznej dodaje się Panią Radną 

Klaudię Szczygielską, więc zapis tej części tej uchwały będzie brzmiał Komisja Zdrowia  

i Kultury Fizycznej będzie składała się z Piotra Daszczuk, Natalia Granoszewska, Kinga 

Ostrowska, Joanna Pieńkowska i Klaudia Szczygielska. Były tutaj cztery osoby, będą pięć. 

Pani Klaudia chciała uczestniczyć w obradach tej komisji. Czy są jakieś inne wnioski bądź 

uwagi? Nie widzę.” 

 

Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł  

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

powołania, ustalenia liczebności i składu stałych komisji Rady Miasta Radzyń Podlaski – 

Druk Nr 5/II/2024?” 

 

 

    Wynik głosowania : za  - 15 

    Przeciw                        -   0 

    Wstrzymujący się         -  0 

 

Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr II/5/2024 przy 15 głosach „za”. 

 

Uchwała Nr II/5/2024 w załączeniu do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu.  

 

 

d) Druk Nr 6/II/2024 - w sprawie zmiany Statutu Miasta Radzyń Podlaski. 
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Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł 

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

zmiany Statutu Miasta Radzyń Podlaski – Druk Nr 6/II/2024?” 

 

 

 

Wynik głosowania : za  - 15 

    Przeciw                        -   0 

    Wstrzymujący się         -  0 

 

 

Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr II/6/2024 przy 15 głosach „za”. 

 

Uchwała Nr II/6/2024 w załączeniu do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu.  

 

 

e) Druk Nr 7/II/2024 - w sprawie uchylenia uchwały nr IX/50/2019 Rady Miasta 

Radzyń Podlaski w sprawie przyjęcia przez Miasto Radzyń Podlaski 

Samorządowej Karty Praw Rodzin. 

 

Przewodniczący Rady Miasta – Mariusz Szczygieł 

„Czy są jakieś uwagi co do projektu tej uchwały, czy ktoś chciałby powiedzieć kilka słów? 

Może ja powiem na początek, że jest to uchwała, pod którą podpisaliśmy się w zasadzie 

wszyscy, która wywoływała wiele kontrowersji i problemów dla naszego miasta. Do tego 

dzisiaj zdecydowaliśmy się ją uchwalić i odwołać. Pan Burmistrz chciałby powiedzieć parę 

słów na ten temat. Proszę bardzo.” 

 

Burmistrz Miasta – Jakub Jakubowski 

„Szanowni Państwo, myślę, że nikt kto inicjował dyskusję i uchwalenie Samorządowej Karty 

Praw Rodzin, nie spodziewał się, że ostatecznie przysporzy ona w kilku materiach tak wielu 

problemów, a nie przyniesie realnie właściwie żadnych korzyści. I my dziś mierzymy się 

trochę z tematem, którego sami nie wywoływaliśmy. Ja na tej sali mierzyłem się  

z analogiczną uchwałą jako Radny Rady Powiatu Radzyńskiego. I odwołam się dzisiaj do 

tych słów, które wtedy wypowiedziałem stojąc również po tej stronie stołu jako radny 

powiatu. I apelowałem wtedy, abyśmy nie podejmowali tego tematu w ten sposób. Abyśmy 

nie głosowali tego typu dokumentu, ponieważ ja upatrywałem w takim dokumencie jedynie 

teatru politycznego, na potrzeby polaryzacji i budowania podziałów. Apelowałem wtedy, 

żebyśmy jako samorządowcy zajmowali się tym, do czego zostaliśmy powołani. I tak 

ilustrowałem potrzebę edukacji problemami natury psychologicznej u młodzieży, U kobiet, 

które są w ciąży, czasem ciąży nieplanowanej, u kobiet, które urodziwszy dziecko, 

niejednokrotnie mają objawy poporodowej depresji. I mógłbym tutaj, tak jak wtedy, 

przywoływać ilustracje bardzo tragiczne, które wynikały z braku poszukiwania odpowiedzi 

dla tych problemów, które działy się w najbliższej naszej okolicy. A myśmy głosowali wtedy 

Samorządową Kartę Praw Rodzin, która, jak dzisiaj po latach okazało się, nie przyniosła nam 

realnych narzędzi do wspierania rodzin. I myślę, że nie powiem tutaj za dużo, jeżeli powiem, 

że bardzo chcielibyśmy w najbliższej przyszłości uchwalić, ustanowić realne narzędzia 

wspierające rodziny, wspierające młodzież w naszym mieście, być może i szerzej w naszym 
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powiecie. Natomiast dziś mierzymy się z tym, aby wycofać się o kilka kroków z uchwały o 

nazwie Samorządowa Karta Praw Rodzin, ponieważ nie tylko nie przynosi nam ona korzyści, 

ale zablokowała ona nam już bardzo dotkliwie blisko 8 mln złotych z finansowania 

europejskiego. Mowa tutaj o projektach jeszcze poprzedniej kadencji, projekcie EFS+, który 

kilkuset tysiącami złotych miał wesprzeć potrzeby radzyńskich seniorów, a później około 7 

milionów złotych uciekło nam na modernizację Oranżerii, rewitalizację pięknego obiektu, 

który wymaga natychmiastowych prac. Mamy przygotowany projekt, bardzo chcielibyśmy w 

najbliższej przyszłości aplikować do wszystkich możliwych źródeł, również tych opartych o 

finansowanie europejskie i stąd decyzja, aby wycofać się z Samorządowej Karty Praw 

Rodzin. Wspomniałem już w swoim sprawozdaniu o tych momentach w pierwszych dniach 

mojej kadencji, kiedy zdecydowałem, aby usunąć treści, które obarczały za brak tego 

dofinansowania środowiska LGBT. Chciałbym teraz Pani Annie Szymkowiak, naszej 

gościnni, która reprezentuje Equality Watch, wręczyć bardzo skromny prezent. I chciałbym w 

tym momencie zacytować słowa, które znajdują się w przedmowie do tej książki. To jest 

książka wydana w poprzedniej kadencji przez Burmistrza Jerzego Rębka i to on podpisuje się 

pod tymi słowami. Szanowni Państwo, album, który oddajemy do Państwa rąk, świadczy, że 

Radzyń Podlaski jest miastem malowniczym i bardzo fotogenicznym. Na wyjątkowość naszej 

miejscowości składają się niezwykłe wartości i urody zabytki, bogactwo życia kulturalnego, a 

także różnorodność przyrody. Na okładce jest kolorowa łąka przed Pałacem Potockim i 

chciałbym ten drobny, symboliczny prezent wręczyć Pani Annie w dowód tego, że 

chcielibyśmy, żeby nasze miasto było miastem kolorowym, otwartym, miastem, w którym 

mieszkańcy sami stanowią o tym, jacy chcą być, niezależnie od tego, że mogą być w 

mniejszości. Bardzo chciałbym, żeby wszyscy mieszkańcy Radzynia czuli się w swoim 

miasteczku bezpiecznie, żeby czuli się wolni i żeby wszyscy pozostali czuli się bezpiecznie, 

niezależnie od tego, że ktoś może się od nich różnić. Różnijmy się, ale bądźmy razem. 

Dziękuję bardzo.”  

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 

„Dziękuję. Oddaję teraz głos Pani Annie Szymkowiak, która przyjechała do nas dzisiaj aż  

z Poznania.”  

 

Przedstawiciel Equality Watch - Anna Szymkowiak 

„Raz, dwa, słychać mnie. Dzień dobry Państwu, bardzo się cieszę, że w ogóle mogę tutaj 

dzisiaj być. Ja uważam, że nie ma nigdy tego złego, co by na dobre nie wyszło, bo gdyby nie 

ta nieszczęsna Samorządowa Karta Praw Rodzin, byśmy się pewnie nigdy nie poznali i ja 

bym nie miała okazji zobaczyć takiego pięknego miasta, jakim jest Radzyń Podlaski, więc 

uważam, że przynajmniej jakiś plus tej całej sytuacji jest. Nie chcę Państwu zabierać dużo 

czasu, ale chcę zwrócić uwagę na pewne pewien niuans, dlaczego ta karta przez Unię 

Europejską została uznana jako karta dyskryminująca. To, że Państwo nie dostali tych 

środków, ja byłam sobie dzisiaj zobaczyć tą oranżerię, piękne miejsce, jako jedyna, to też 

dopiero się dzisiaj dowiedziałam, jedyne miejsce w kraju takie właśnie z oranżerią, więc mam 

nadzieję, że szybko uzyskacie po prostu środki finansowe, żeby ją przywrócić do takiego 

stanu, jak jest Pałac Potocki, bo robi naprawdę niesamowite wrażenie. Ja sama 

doświadczyłam Samorządowej Karty Praw Rodzin w Poznaniu, bo jestem z Poznania, w 2019 

roku, gdzie była ona bardziej narzucała pewien światopogląd, pewne spostrzeżenia, 

próbowała narzucić pewien tylko jeden wzór funkcjonowania ludzi, rodziny w Polsce. I ja 

przez to, że jestem trans kobietą, ale jestem ratowniczką, uczę pierwszej pomocy, jeżdżę 

karetką, jestem kierowniczką NZOZ-U. Wystarczyło tylko to, że jako przewodnicząca 

Komisji Dialogu Obywatelskiego podpisałam się pod negatywną opinią pod tą kartą, 

spotkałam się z bardzo dużym hejtem i wręcz z oskarżeniami zupełnie poważnie na Radzie 
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Miasta Poznania, że ja pod przykrywką pierwszej pomocy sieje ideologię LGBT. Po prostu do 

takich absurdów dochodziło. Natomiast Samorządowa Karta Praw Rodzin jest bardzo 

podobna w założeniu z uchwałą stop LGBT. Stąd dlatego Unia Europejska uznała je za 

dyskryminujące i w ramach nowej perspektywy unijnej 2.1.2.7 zarówno zasady horyzontalne 

jak i Karta Praw Podstawowych nakłada obowiązek na komitety monitorujące i Urzędy 

Marszałkowskie, które są beneficjentem i tymi podmiotami, które podpisują umowy z Unią 

Europejską, uzyskują dotacje finansowe i je przekazują później na realizację różnych rzeczy, 

że muszą pilnować tych zasad. I jeżeli te zasady są w jakikolwiek sposób nieprzestrzegane, a 

właśnie posiadanie takiej karty jakby z automatu, jakby nie chodzi o to, co ona w sobie 

zawiera, bo wiem, że tutaj ta wasza karta, ona nie miała takiego wydźwięku bardzo 

negatywnego, Natomiast mogła być wykorzystywana przez różne czynniki do tego, żeby 

dyskryminować. I tu wcale nie chodziło o osoby LGBT, tylko samotne matki, samotnych 

ojców, dziadkowie, którzy sami wychowywali dzieci, rodziców, którzy wyjechali np. do 

pracy. Te osoby też mogły być w imię takiej uchwały dyskryminowane. A tak naprawdę 

najbardziej chodziło o to, że tak jak Pan Burmistrz podkreślił, że ona nie dawała narzędzi 

rozwiązywania problemów, z którymi się wszyscy borykamy, z którym borykają się rodziny. 

Wręcz doprowadzała do polaryzacji, do kłótni, do tego, że ktoś się próbował określić się po 

jakiejś stronie blokując tak naprawdę możliwość działania, działania na rzecz całej 

społeczności. I mam nadzieję, że dzisiaj będę świadkiem tego, kiedy ta praktycznie chyba 

ostatnia karta w kraju zostanie uchylona tutaj w Lubelskim. I żeby była jasność, u nas w 

Wielkopolsce my mieliśmy podobną sytuację. Jedną z pierwszych decyzji Komitetu 

Monitorującego, w której jestem członkinią w Wielkopolsce, było właśnie też nacisk 

wywołany wręcz przez Marszałka Województwa Wielkopolskiego na jedną gminę, która też 

taką kartę miała, żeby ją uchyliła, żeby jednak te środki unijne mogły tam też trafiać. I mam 

nadzieję, że tutaj raczej nie uda się jakby uzyskać tych środków w ramach tej dotacji, która 

była już, gdyż one zazwyczaj są po prostu procedowane, zamknięte. Natomiast jesteśmy na 

początku tak naprawdę perspektywy unijnej. Jest już tworzona kolejna, więc mam nadzieję, 

że szybko wam się uda pozyskać te środki. Natomiast jakby ze swojej strony, jako 

przedstawicielki Equality Watch jakby deklarują , bo tak skąd się biorą takie w ogóle takie 

karty? Z braku wiedzy. Ludzie po prostu nie wiedzą, a jak czegoś nie wiedzą, to się boją. Ja 

jakby jestem gotowa, żeby przyjechać, spotykać się, rozmawiać, mówić, edukować. Bo ja też 

od początku, bo jestem też prezeską własnej fundacji, Fundacja Akceptacja gdzie w ramach 

moich działań skupiam się na tym, żeby pokazywać nas, osoby inne i nie tylko LGBT, osoby 

z doświadczeniem uchodźczym, z niepełnosprawnościami, w kryzysie bezdomności, w 

kryzysie problemów psychicznych, pokazywać przez pryzmat tego, co robimy, a nie tego, kim 

jesteśmy. I myślę, że jak w ten sposób będziemy podchodzić do inności, do różnorodności, to 

będzie nam się po prostu lepiej żyło. Dziękuję.  

 

 

Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł 

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

uchylenia uchwały nr IX/50/2019 Rady Miasta Radzyń Podlaski w sprawie przyjęcia przez 

Miasto Radzyń Podlaski Samorządowej Karty Praw Rodzin – Druk Nr 8/II/2024?” 

 

 

 

Wynik głosowania : za  - 13 

    Przeciw                        -   2 

    Wstrzymujący się         -  0 
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Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr II/7/2024 przy 13 głosach „za” oraz przy 

2 głosach „wstrzymujących się”.  

 

Uchwała Nr II/7/2024 w załączeniu do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu.  

 

f) Druk Nr 8/II/2024  - w sprawie przyjęcia od Gminy Międzyrzec Podlaski realizacji 

zadania w zakresie udzielenia mieszkańcom Gminy Międzyrzec Podlaski 

schronienia w Schronisku dla osób bezdomnych. 

 

Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł 

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

przyjęcia od Gminy Międzyrzec Podlaski realizacji zadania w zakresie udzielenia 

mieszkańcom Gminy Międzyrzec Podlaski schronienia w Schronisku dla osób bezdomnych – 

Druk Nr 8/II/2024?” 

 

 

 

Wynik głosowania : za  - 15 

    Przeciw                        -   0 

    Wstrzymujący się         -  0 

 

 

Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr II/8/2024 przy 15 głosach „za”. 

 

Uchwała Nr II/8/2024 w załączeniu do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu.  

 

 

g) Druk Nr 9/II/2024 - w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Mieście 

Radzyń Podlaski na lata 2024-2030. 

 

Naczelnik WEKS - Małgorzata Kowalczyk 

„W paragrafie trzecim traci moc uchwała i numer uchwały jest dobry, natomiast powinno 

brzmieć z dnia 12 czerwca 2023 roku. Dziękuję. Taki błąd pisarski.” 

 

 

Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł 

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

uchwalenia Miejskiego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób 

Doznających Przemocy Domowej w Mieście Radzyń Podlaski na lata 2024-2030 – Druk Nr 

9/II/2024?” 

 

 

 

Wynik głosowania : za  - 15 
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    Przeciw                        -   0 

    Wstrzymujący się         -  0 

 

 

Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr II/9/2024 przy 15 głosach „za”. 

 

Uchwała Nr II/9/2024 w załączeniu do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu.  

 

 

h) Druk Nr 10/II/2024 - w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie  

z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach prowadzonych przez 

Miasto Radzyń Podlaski. 

 

Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł 

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych 

przedszkolach prowadzonych przez Miasto Radzyń Podlaski – Druk Nr 10/II/2024?” 

 

 

 

 

Wynik głosowania : za  - 15 

    Przeciw                        -   0 

    Wstrzymujący się         -  0 

 

 

Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr II/10/2024 przy 15 głosach „za”. 

 

Uchwała Nr II/10/2024 w załączeniu do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu.  

 

 

i) Druk Nr 11/II/2024 - w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok. 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

„Ja się wyrwałem do tej autopoprawki przy pierwszej uchwale. Prawdę mówiąc przyznam się, 

nie mam przed sobą porządku obrad. Stąd to moje wyrwanie się. Przepraszam, jestem  

w odpowiednim punkcie, w związku z tym chciałbym zgłosić autopoprawkę. Odnoszącą się 

do tego, że w Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji planowana jest przerwa techniczna, jak co 

roku, ale Pani Dyrektor zgłosiła się do mnie, do nas z prośbą, abyśmy przeznaczyli trochę 

wyższe od planowanych środki, ponieważ potrzeba tam zmodernizować mocno zużytą już 

nieckę jacuzzi i w tym celu przesunęliśmy kwotę 50 tysięcy złotych z rezerwy ogólnej.  

I analogiczna poprawka znajduje swoje odzwierciedlenie w wieloletniej prognozie 

finansowej, zatem w kolejnej uchwale również taka zmiana figuruje. I tylko tyle. Bardzo 

dziękuję.”  
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Radny Rady Miasta - Sławomir Zdunek 

„Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, Pani Skarbnik. Mam pytanie też odnośnie przesunięcia 

środków budżetowych, mianowicie mamy zapis, że w budżecie Zakładu Gospodarki 

Lokalowej pomiędzy działami dokonano przesunięcia kwoty 26 372,80 zł. Chciałem dopytać 

pomiędzy jakimi działami jest to przesunięcie, z jakiego działu do którego działu i co jest tego 

powodem, w jakim celu jest to przesunięcie środków? Dziękuję.” 

 

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 

 „Dziękuję. Proszę o głos Panią Skarbnik.”  

 

Skarbnik Miasta - Anna Woźniak 

„Proszę Państwa, wszelkie przesunięcia w trakcie roku budżetowego są nie tylko możliwe, ale 

i konieczne. Czasem zdarza się, że w jednym miejscu środki zostają i widać, że realizacja 

danych zadań będzie niekoniecznie zostanie zrealizowana do końca, dlatego też środki, żeby 

zostały wykorzystane w całości, zostają przesunięte do drugiego. Na przykład w tym 

przypadku rozdziału. W ZGL-u funkcjonują dwa rozdziały, trzy rozdziały, 705, 707 i 750-23. 

To jest przesunięcie, nie powiem Państwu dokładnie jaki jest cel, bo musiałabym, a może, 

przepraszam chwileczkę, dobrze? Już Państwu mówię. Zmniejszenie w rozdziale 705, 

zwiększenie w rozdziale 750-23, dokładne ewentualnie paragrafy, które są oczywiście 

przesunięcia, bo to jest nie tylko między działami, ale i pomiędzy paragrafami. Myślę, że tutaj 

mogę dać do wglądu, ilość paragrafów jest trudna nawet dla Państwa do przekazania. Po 

prostu tego typu przesunięcia zdarzają się w trakcie roku. Nie jest to zwiększenie budżetu 

ZGL-u, nie jest to zmniejszenie budżetu ZGL-u, więc jest to rzecz normalna. Jeżeli Państwo 

będą zainteresowani dokładnie z jakiego paragrafu do jakiego i na jakie cele, bardzo proszę.” 

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 

„Dziękuję. Zapraszam teraz Panią Olgę Król o zadanie pytań.”  

 

Radna Rady Miasta - Olga Król 

„Szanowny Panie Burmistrzu, Wysoka Rado. Moje pytanie dotyczy zadania wprowadzonego 

do budżetu pod nazwą bezpieczne przejście w Radzyniu Podlaskim. I moje pytanie dotyczy 

tego jak, że tak powiem są już bardzo posunięte plany odnośnie wykonania tej inwestycji. 

Czy te kwoty, które znajdują się tutaj w założeniach tego projektu zostały już rozdzielone na 

poszczególne zadania. Czy wiemy, które przejścia dla pieszych będą w związku z tym 

zadaniem modernizowane? Dziękuję.”  

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

„To, co wiem i to skąd to się wzięło, to jest ukłon w stronę pracowników, którzy pracują w 

adekwatnych tym sprawom wydziałach i to jest ich inicjatywa. Nie ma tutaj z nami Pana 

Romana Cerenowicza, ale to jest inicjatywa, którą on pilotował i wiem i co do tego, o co Pani 

Rodna pytała, mogę potwierdzić, nie jest jeszcze na 100% pewne, w których dokładnie 

przejściach na pewno wystąpią te zmiany. Jest pewna propozycja, ale wiem od Pana Wice 

Naczelnika, że zmiany w tym zakresie będą możliwe i jest tych przejść kilkanaście, które 

będą uzbrojone w te instalacje zabezpieczające, w światła, w kocie oczy. Także ja byłem 

bardzo mile zaskoczony tym, co zobaczyłem na tym projekcie i tym planie i wiem też, że tam 

będzie można pewne zmiany i roszady dokonać. Dziękuję.” 
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Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł 

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok wraz z autopoprawką?” 

 

 

Wynik głosowania : za  - 15 

    Przeciw                        -   0 

    Wstrzymujący się         -  0 

 

 

Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr II/11/2024 przy 15 głosach „za”. 

 

Uchwała Nr II/11/2024 w załączeniu do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu.  

 

 

 

j) Druk Nr 12/II/2024 – w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  

 

 

Przewodniczący Rady Miasta –  Mariusz Szczygieł 

poddał pod głosowanie: „Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej wraz z autopoprawką – Druk Nr 12/II/2024?” 

 

 

 

Wynik głosowania : za  - 15 

    Przeciw                        -   0 

    Wstrzymujący się         -  0 

 

 

Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwalę Nr II/12/2024 przy 15 głosach „za”. 

 

Uchwała Nr II/12/2024 w załączeniu do protokołu.  

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu.  

 

 

Ad 6.  

Wolne wnioski i informacje. 

 

Radna Rady Miasta - Iwona Niebrzegowska-Kuchnia 

„Panie Burmistrzu, Wysoka Rado. Chciałabym odczytać wniosek, który razem z Radną Olgą 

Król i Radnym Sławomirem Zdunkiem chcemy złożyć na ręce Burmistrza Miasta Radzynia 

Podlaskiego Jakuba Jakubowskiego. I działając na podstawie artykułu 24 ustawy  

o samorządzie gminnym, wnosimy o przywrócenie Budżetu obywatelskiego, który od 2020 

roku nie funkcjonuje w Radzyniu Podlaskim oraz wpisanie go w budżet miasta Radzyń 

Podlaskich na rok 2025. I uzasadniamy. Przywrócenie budżetu obywatelskiego w Radzyniu 

Podlaskim przyniesie liczne korzyści zarówno dla mieszkańców jak i dla władz lokalnych. 
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Zwiększenie zaangażowania obywatelskiego, poprawa jakości życia, transparentność działań 

oraz integracja społeczności to tylko niektóre z argumentów przemawiających za ponownym 

wprowadzeniem tej inicjatywy. Budżet obywatelski jest narzędziem, które aktywnie 

zaangażuje mieszkańców w procesy decyzyjne miasta. Projekty realizowane w ramach 

budżetu obywatelskiego będą proponowane przez mieszkańców, co oznacza, że staną się 

odpowiedzią na realne potrzeby i oczekiwania społeczności lokalnej. Mieszkańcy będą mieli 

możliwość śledzenia, jak i ich propozycje są realizowane, co wzmocni poczucie wpływu na 

rozwój miasta, a wspólne działania wzmocnią więzi społeczne oraz budują poczucie 

wspólności i solidarności. Takie rozwiązanie będzie gwarancją, że środki finansowe 

przeznaczone na budżet obywatelski zostaną wykorzystane efektywnie i celowo. Dziękuję 

bardzo.”  

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 

„Ja myślę, że pod tym wnioskiem to możemy się podpisać wszyscy, bo przecież to był jeden  

z naszych okrętów flagowych. Pan Burmistrz, proszę bardzo.”  

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

„Ja w takim razie korzystając z tej chwili zapytam, w jakiej wysokości Pani, Państwa zdaniem 

budżet obywatelski byłby najlepszy w naszym mieście. Jaki procent wydatków 

inwestycyjnych albo kwotowo, jaka kwota byłaby najlepsza i za chwilę jeszcze chciałbym 

słowo komentarza. Czy Pani wnioskodawczyni chciałaby powiedzieć, w jakiej wysokości 

kwota byłaby adekwatna? Wydaje mi się, że w sytuacji, jakiej jest miasto, my nie będziemy 

wnioskowali o konkretną kwotę. Myślę, że Pani skarbniczka będzie wiedziała najlepiej, ile 

możemy przyznać, liczyć na ten cel. Mogę jeszcze Panie Przewodniczący?”  

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 

„Tak, proszę bardzo.”  

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

„Muszę powiedzieć, że dowiedziałem się o tym wniosku na kilka minut przed sesją, że Radni 

ten wniosek przygotowują i zamierzają dzisiaj złożyć i muszę też powiedzieć, że jak 

słuchałem uzasadnienia, to poczułem się wzruszony. Lata temu walczyłem o to, aby w 

naszym mieście budżet partycypacyjny, zwany czasami obywatelskim albo odwrotnie 

wprowadzić i bardzo wam za to dziękuję. Bardzo wam za to dziękuję. Myślę, że w tych 

wyborach, które są za nami mieszkańcy bardzo wyraźnie powiedzieli, że takiego właśnie 

traktowania oczekują. Traktowania z dużym szacunkiem. Traktowania, w którym nie tyle 

będą decydować o budżecie, bo to jest bardzo poważny organizm, ale takiego traktowania,  

w którym będą dowiadywać się o tym, jak ten budżet jest kształtowany. Właśnie do tego 

najlepszym narzędziem, aby tłumaczyć zarówno młodszym, jak i starszym, budżet 

partycypacyjny jest najlepszy i stworzony. Budżet w tym zakresie inwestycyjnym to jest tylko 

część, czasem to jest nawet 50% całego budżetu, a w naszym przypadku, Pani Skarbnik, ta 

część inwestycyjna to jest mniej niż 50%. Potrafi Pani orientacyjnie? około 33 milionów, 

czyli 33%, bo nasz budżet to jest okolice 100 milionów złotych. Pierwsze, co już się dzieje, 

no to ja musze powiedzieć ta część, jaką wybierzemy, to być może będzie 50 tysięcy, może 

100 tysięcy. i W drodze pytania mieszkańców, na co chcieliby takie 100 tysięcy przeznaczyć, 

wspólnie z nimi zdecydujemy. Ale to będzie też okazja, żeby po wielokroć powtarzać. Budżet 

miasta to nie jest coś z gumy. To jest coś, co my kształtujemy raz w roku, uwzględniając 

Państwa i również mieszkańców, potrzeby i wnioski. I nie wszystko uda się zrobić w jednym 

momencie. Dziś miałem spotkanie z uczniami klasy drugiej C ze Szkoły Podstawowej nr 2 w 

Radzyniu Podlaskim i oni zadawali mi mnóstwo pytań. Jak zrobić, żeby powstał plac zabaw? 
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Jak zrobić, żeby powstał sklep? Jak zrobić, żeby powstały ulice, chodniki i tak wiele różnych 

rzeczy, których oni potrzebują. I budżet partycypacyjny to jest właśnie narzędzie służące do 

tego, żeby zwykli mieszkańcy i obywatele naszego miasta mogli uzmysłowić sobie, jak 

złożonym procesem jest budżetowanie. I że nie od razu możemy zrobić wszystko, ale  

z pełnym szacunkiem pytamy, czego potrzebujecie. Także raz jeszcze dziękuję za ten 

wniosek. Jestem wzruszony i myślę, że zrobimy wszystko, żeby w możliwym adekwatnym do 

sytuacji budżetowej zakresie ten wniosek zrealizować w 2025 roku. Bardzo dziękuję.”  

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 

„Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś wnioski? Proszę Panią Agnieszkę 

Kowalczyk o głos.”  

 

Radna Rady Miasta - Agnieszka Kowalczyk 

„Panie Burmistrzu. Mieszkańcy ulicy Ogrodowej bardzo proszą o drogę. Tam jest raptem 

100-150 metrów, gdzie nie ma ani asfaltu, ani kostki. Obecnie sami kupują kamień i dziury 

zasypują. Szczególnie jest niebezpiecznie jesienią, zimą, z wózkiem też, a mieszkają tam 

rodziny, nie mogą przejechać, więc bardzo proszę tutaj się pochylić. Proszę też o 

zabezpieczenie dziur na 11 listopada, które są po zimie i po pracach drogowych. Duży kamień 

jest rozsypany, jest niebezpiecznie. I jeszcze jedna prośba. Proszę o pochylenie się nad 

Radzyńskimi Przedszkolami, sprawdzić warunki lokalowe. Bardzo proszę.”  

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 

„Proszę bardzo, udzielam głosu Panu Burmistrzowi.” 

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

„Dziękuję bardzo Pani Radna. Cieszę się, że już w kampanii mogłem być u mieszkańców 

ulicy Ogrodowej i widzieć tę sytuację. Jeśli tylko budżet nam pozwoli ze środków na 

modernizację, a może ze środków, które Wydział Mienia Komunalnego rok rocznie 

rozdysponowuje na tego typu rzeczy, uda nam się tę sytuację poprawić. Będziemy nad tym 

pracować, ale już dziś muszę powiedzieć, że to będzie rzecz, z którą zmierzymy się 

najprawdopodobniej dopiero w przyszłym roku. Jeżeli chodzi o mieszkańców ulicy 

Ogrodowej, to tutaj nie chciałem za bardzo rozwodzić nad tym, z iloma osobami się 

spotykałem, ale byli już u mnie, co prawda nie mieszkańcy tego odcinka, gdzie mówimy o 

tym samodzielnym zakupywaniu materiałów, ale tego odcinka wzdłuż Miejskiego Stadionu i 

oni też prosili o interwencję w kontekście ruchu pojazdów, jaki tam się odbywa. Jestem też po 

wstępnych rozmowach, całkowicie wstępnych rozmowach z zarządem klubu Orlęta na ten 

temat, na temat tego problemu mieszkańców ulicy Ogrodowej też będziemy w najbliższym 

czasie rozmawiać. Jeżeli chodzi o ulicę 11 Listopada, przyjmuję wniosek dotyczący remontu 

nawierzchni, zmierzymy się z tym. Natomiast też powiem, że byłem na zaproszenie 

mieszkańców ulicy 11 Listopada na miejscu i tam dokonywaliśmy pewnych zmian w zakresie 

organizacji ruchu. Nie wiem, czy zostało to już wykonane, ale w najbliższym czasie, jeśli już, 

jeśli jeszcze nie zostało wykonane, w najbliższym czasie ta zmiana zostanie dokonana tak, 

aby mieszkańcy mieli wygodnie możliwość parkowania po jednej ze stron swojej ulicy. 

Dotychczas w wyniku ustanowienia tej ulicy obszarem zamieszkania było to niedozwolone  

i bardzo uprzykrzało to życie w tym miejscu. Także biorę na siebie teraz wniosek z dziurami. 

A co do przedszkoli podpisałem arkusze organizacyjne dla większości placówek 

edukacyjnych w naszym mieście, w tym dla wszystkich trzech przedszkoli. Sytuacja 

finansowa w kontekście oświaty nie jest różowa, nie jest wesoła, natomiast w żadnym 

zakresie nie obcinaliśmy zaproponowanych przez dyrektorów godzin i myślę, że na dziś, na 

ten rok, Tyle mogę obiecać. Z pewnością też będziemy pracować nad tym, aby wszystkie 
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doraźne remonty w wakacje wykonać, a dużym pragnieniem naszym jest, aby w najbliższej 

przyszłości pozyskać środki umożliwiające modernizację naszych placówek, gdzie mam 

świadomość, występują w tym zakresie ogromne potrzeby. Dziękuję bardzo.”  

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 

„Dziękuję. Udzielam głosu Pani Wiceprzewodniczącej Klaudii Szczygielskiej.”  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Miasta - Klaudia Szczygielska 

„Szanowny Panie Burmistrzu, Wysoka Rado. Chciałam zgłosić wniosek mieszkańców ulicy 

Zbulitowskiej, którzy po wypadku 18 maja, gdzie zderzyły się dwa samochody i została ranna 

jedna osoba, proszą o podniesienie poziomu ich bezpieczeństwa i zamontowanie progu 

zwalniającego. Dziękuję.”  

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 

„Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakiś wniosek? Nie widzę. Drodzy 

Państwo Radni, w związku z tym, że wyczerpaliśmy wszystkie punkty, zamykam II Sesję 

Rady Miasta, a nie przepraszam, nasz gość, proszę bardzo mikrofon przekazać Panu Piotrowi 

Skowronowi.”  

 

Mieszkaniec Miasta - Piotr Skowron 

„Dziękuję Panie Przewodniczący. Panie Burmistrzu, Wysoka Rado. Stwierdziłem, że Sesje są 

przy takim natłoku obowiązków, prawda, są świetną okazją do tego, żeby zadać jakieś 

pytanie, czy wniosek, czy w imieniu swoim, czy w imieniu jeszcze mieszkańców. Dzisiaj 

może dwie sprawy. Mówię dzisiaj, bo może jeszcze nieraz zagoszczę tutaj na Sesji. Panie 

Burmistrzu, 24 maja złożyłem pismo u Pana w imieniu Stowarzyszenia Radzeń Tu Mieszkam, 

chodzi o piątą wyprzedaż garażową, którą chcielibyśmy, pragniemy zorganizować 23 

czerwca. I takie pytanie w imieniu Stowarzyszenia Radzeń Tu Mieszkam oraz w imieniu 

dużej liczby mieszkańców zainteresowanych, czy jest jakaś szansa o uzyskanie zgody, o 

uzyskanie odpowiedzi, odpowiedzi na to pismo w jakimś najbliższym czasie. Wiem, że jest 

natłok obowiązków, wiem, że jest termin ustawowy, który mija dzień po 23 czerwca. 

Dlaczego o to pytam? Pytam o to, ponieważ chcemy rozreklamować.”  

 

Burmistrz Miasta - Jakub Jakubowski 

„Panie Piotrze, skracajmy ten czas. Ten wniosek jest już podpisany. Zgoda jest wyrażona. 

Gdybym mógł coś dodać, powiedziałbym tylko, wyrażam zgodę z radością. Bardzo się cieszę. 

Ubolewam tylko nad tym, że dotychczas ze swoimi dzieciakami nie mogłem wziąć udziału w 

tych wyprzedażach. Uważam, że inicjatywa jest cenna. Nie będzie żadnych problemów, żeby 

przestrzeń pod tego typu inicjatywy stała dla wszystkich gotowych działać otworem. Bardzo 

dziękuję. Wniosek jest podpisany, nie będzie żadnego problemu. Można ogłaszać. Proszę się 

nie obawiać tych ustawowych terminów. Dotychczas tak to funkcjonowało. Dzisiaj 

załatwiamy sprawy na bieżąco. Dziękuję.”  

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 

„Jeszcze druga sprawa Panie Piotrze.”  

 

Mieszkaniec Miasta - Piotr Skowron 

„Tak, tak druga sprawa. To takie pokłosie troszeczkę jeszcze kampanii wyborczej, bo jest tych 

wniosków dużo, ale nie wszystko na raz. Na ulicy Partyzantów mieszkańcy mają problem z 

przejściem i z poruszaniem się po chodnikach. Chodzi o auta pracowników firmy 

cukierniczej, liczne auta, które w poszczególnych porach dnia zastawiają chodniki, parkują na 
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chodnikach po obu stronach. Mieszkańcy nie mogą się w ogóle poruszać tymi chodnikami. 

Nie chodzi o całą ulicę Partyzantów, tylko o ten odcinek od firmy, tam jest parking i dalej 

niestety ciągną się te auta zaparkowane. Zgłaszali mi jakiś czas temu i chciałbym tę sprawę 

po prostu na forum przedstawić i ją odświeżyć. Postawiono tam zakaz zatrzymywania się, 

wcześniej nie było żadnego, niestety to nic nie daje. Prosiłbym po prostu o zainteresowanie 

się sprawą, no bo jeden zakaz stoi po jednej stronie, może trzeba postawić drugi po drugiej, 

także proszę o zainteresowanie tą sprawą. Dziękuję bardzo.”  

 

Przewodniczący Rady Miasta - Mariusz Szczygieł 

„Momencik, chwileczkę, spokojnie moi drodzy. Widzę, że Radna z tamtego okręgu się 

wyrywa, proszę więc bardzo, udzielam głosu.”  

 

Radna Rady Miasta - Joanna Pieńkowska 

„Na tą chwilę jest sprawa rozwiązana, ponieważ pomaga nam policja. Po prostu przyjeżdża, 

upomina i jest to na bieżąco załatwione. Bo również mieszkańcy zwrócili się z tym do mnie. 

Dziękuję. Pan Burmistrz prosi o głos. Proszę bardzo udzielam. Ja akurat tematu nie znam, 

więc deklaruję, że się nim zainteresuję i bardzo dziękuję za ten wniosek. Porządkiem na 

parkingu i wiem, że mieszkańcy już też przychodzili tutaj do Urzędu Miasta zgłosić to  

i Urząd Miasta wysłał ekipę. Działamy na bieżąco.” 

 

 

Ad 7. 

Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady – Mariusz Szczygieł stwierdził, że wobec wyczerpania porządku 

obrad zamykam II Sesję Rady Miasta Radzyń Podlaski. 

 

Podziękował za uczestnictwo i zamknął obrady II Sesji Rady Miasta Radzyń Podlaski. 

 

 

   Obrady zakończyły się o godz.17.10  

 

 

   Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

 

 

 

 

 

 Protokolant:                                                         PRZEWODNICZĄCY  RADY 
Inspektor WOP  

  

/-/ Monika Leszak                                                               Mariusz Szczygieł 

  

 

Protokół został sporządzony na podstawie nagrania na podstawie nagrania znajdującego się 

na stronie: https://www.youtube.com/channel/UCFuQshYy_DDbjWClA5yHMsQ.     

 


